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Burmistrz rozmawiał z premierem 
o naszych inwestycjach

Premier przyjechał do Sulejowa 
kilka minut po godzinie 16, naj-
pierw spotkał się m.in. z paniami 
z naszych Kół Gospodyń Wiejskich 
z Kałku i Nowej Wsi, reprezentantki 
tego drugiego przedstawiły Mate-
uszowi Morawieckiemu Damiana 
Pyzię, który niedawno przekazał 
gminie swoją działkę, żeby umoż-
liwić powstanie w tej miejscowości 
świetlicy wiejskiej. Panie pytały 
premiera m.in. o możliwość uzyska-

nia dotacji na ten cel. Później odbyło 
się prywatne spotkanie z Prezesem 
Rady Ministrów, w którym uczest-
niczył m.in. burmistrz Sulejowa 
Wojciech Ostrowski. - Inwestycji, 
które realizujemy dzięki wsparciu 
premiera, wojewody i marszałków 
naszego województwa jest tak dużo, 
że nie sposób wymienić wszystkich, 
ale za wszystkie panu premierowi 
podziękowałem, m.in. za dotację 
na ujęcie wody w Uszczynie. Roz-

mawialiśmy też o budowie centrum 
opiekuńczo-mieszkalnego, z którego 
mogą korzystać starsi i niepeł-
nosprawni. Złożyliśmy wniosek 
o dotację na ten cel, ponieważ jest 
to inwestycja w 100% finansowana 
z budżetu państwa. Oczywiście 
roz mawia l i śmy t eż  o  Polsk i m 
Ładzie, również złożymy kilka 
wniosków i mam nadzieję, że gmina 
Sulejów dzięki temu funduszowi 
bardzo dużo skorzysta. Chciałbym 

też podziękować naszym paniom z 
Kół Gospodyń Wiejskich z Kałku i 
Nowej Wsi, które zrobiły naszej gmi-
nie wspaniałą reklamę – powiedział 
burmistrz Wojciech Ostrowski. Idąc 
na spotkanie z uczestnikami zjazdu, 
burmistrz pokazał premierowi naszą 
prezentację dotyczącą gminnych 
inwestycji, które zrealizowaliśmy, 
realizujemy i chcielibyśmy realizo-
wać dzięki pozyskanym dotacjom. 
Z  kole i  M a t e u sz  Mor aw ie ck i 

wspomniał o budowie drogi eks-
presowej S12, która ma powstać w 
naszym regionie. Podczas spotkania 
z członkami klubów Gazety Polskiej 
burmistrz raz jeszcze podziękował 
premierowi za pozyskane dotacje i 
wręczył Mateuszowi Morawieckiemu 
książkę autorstwa Katarzyny Mysz-
kowskiej pt. Sulejów Historyczny, 
aby szef rządu mógł zapoznać się 
z historią jednej z najpiękniejszych 
gmin w województwie łódzkim.

Premier Rzeczypospolitej Polskiej Mateusz Morawiecki odwiedził gminę Sulejów. Na terenie jednego z ośrodków 
wypoczynkowych odbył się XVI zjazd klubów Gazety Polskiej. W sobotę, 10 lipca 2021 r. jego uczestników odwiedził Prezes 
Rady Ministrów, który opowiedział o Rządowym Funduszu Polski Ład. Mateusza Morawieckiego powitał m.in. burmistrz gminy 
Sulejów Wojciech Ostrowski, który rozmawiał z premierem o zrealizowanych, realizowanych i planowanych na terenie naszej 
gminy inwestycjach.



Na terenie gminy Sulejów ten sport można 
uprawiać m.in. na boiskach, wchodzących 
w skład centrum sportów plażowych przy 
sulejowskiej Szkole Podstawowej nr 1 im. 
Jana Pawła II, niewykluczone, że nieba-
wem powstaną kolejne tego typu boiska. 
W siatkówkę można też grać w halach 
sportowych i salach gimnastycznych, 
znajdujących się przy naszych szkołach. 
Poza tym W Sulejowie obecnie powstaje 
nowoczesna, pasywna hala sportowa. 
- Bardzo cieszymy się z możliwości 
współpracy z PZPS oraz promocji miasta, 
jaka będzie dzięki niej możliwa. Sulejów 
jest miastem przyjaznym dla sportu, 
dlatego też chcieliśmy wykorzystać 
potencjał jaki oferuje nam Gmina właśnie 
w budowie obiektów sportowych. Rozwój 
piłki siatkowej plażowej i halowej jest dla 
nas bardzo ważny zarówno ze względu 
na dostępną infrastrukturę, jak również 
siatkarskie tradycje naszego regionu. 
Chcemy wykorzystać nasze obiekty w 
sposób kompleksowy i wielowymia-
rowy, dlatego jesteśmy otwarci na dalszą 
współpracę ze Związkiem – przyznała 
Małgorzata Just, zastępca Burmistrza 
Gminy Sulejów.  Umowę podpisano 
w siedzibie Polskiego Związku Piłki 
Siatkowej w Warszawie, w uroczystości 
uczestniczył również przewodniczący 
Rady Miejskiej w Sulejowie, Bartosz Bor-
kowski. - Powstająca w naszym mieście 

infrastruktura jest wielofunkcyjna i inno-
wacyjna. To właśnie na terenie naszego 
miasta powstanie pierwszy w Polsce 
basen niskoemisyjny i taka sama hala 
sportowa. Chcemy, by te obiekty żyły i 
były wykorzystywane. Naszym głównym 
celem jest to, by w trudnych covidowych 
czasach funkcjonowało szkolenie mło-
dzieży, bo wiemy, że coraz trudniej jest 
zachęcić przedstawicieli młodego poko-
lenia do jakiejkolwiek aktywności. Choć 
nasze miasto jest otwarte na wszystkie 
dyscypliny, to najbliższa mojemu sercu 
zawsze będzie siatkówka. Wierzymy, że 
podpisane przez nas porozumienie będzie 
wspaniałą inwestycją w przyszłość – do-
dał Bartosz Borkowski, przewodniczący 
Rady Miejskiej w Sulejowie. Powstająca 
infrastruktura ma sprawić, że Sulejów 
będzie jednym z ważniejszych ośrodków 
związanych z dyscyplinami plażowymi. 
Tego lata na terenie sulejowskiego 
centrum sportów plażowych odbędą 
się dwie ważne imprezy siatkarskie, 
najpierw od 20 do 23 lipca wspólnie z 
przedstawicielami PZPS zorganizujemy 
finał Mistrzostw Polski młodzików 
w plażowej piłce siatkowej, natomiast 
kilkanaście dni później odbędzie się 
najważniejsza impreza w tym sezonie, 
czyli Mistrzostwa świata głuchych w 
siatkówce plażowej. Czempionat globu 
rozpocznie się 9, a zakończy 14 sierpnia.
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Polski Związek Piłki Siatkowej partnerem 
naszej gminy
Umowa, którą w czwartek, 8 lipca 2021 r. podpisali zastępca burmistrza gminy Sulejów Małgorzata Just oraz prezes Jacek 
Kasprzyk, a także wiceprezes i sekretarz generalny PZPS Jacek Sęk, dotyczy współpracy pomiędzy gminą Sulejów a PZPS 
w zakresie promocji piłki siatkowej i siatkówki plażowej, wymiany dobrych praktyk i doświadczeń oraz upowszechniania tych 
dyscyplin sportowych wśród dzieci, młodzieży oraz seniorów. Sport promujemy już od dawna, dlatego na terenie naszej gminy 
konsekwentnie rozwijamy infrastrukturę sportową, służącą m.in. siatkówce plażowej.

Burmistrz Sulejowa 
ostrzega przed 
upałami  i burzami!

W przypadku blokady DK 12/74 
jesteśmy przygotowani do rozda-
wania wody kierowcom, stojącym 
w korkach. Ponadto zastępca bur-
mistrza Małgorzata Just poprosiła 
policjantów o udrażnianie ruchu 
na newralgicznych sk rzyżowa-
niach w Poniatowie i Przygłowie, 

aby upłynnić ruch na tej t rasie. 
Nasi urzędnicy do spraw zarzą-
dzania kryzysowego są w stałym 
kontakcie z przedstawicielami 
Starostwa Powiatowego w Piotr-
kowie Trybunalskim, strażakami i 
policjantami i na bieżąco reagują 
w przypadku zagrożeń.

Ekstremalne zjawiska pogodowe są w tym sezo-
nie wyjątkowo uciążliwe. Na bieżąco informujemy 
naszych mieszkańców o zagrożeniach pogodo-
wych, publikując komunikaty meteorologiczne 
za pośrednictwem naszej strony internetowej, 
profi lu facebookowego oraz sulejowskiego radio-
węzła. Dodatkowo na terenie gminy rozwieszamy 
plakaty, przypominające o sposobie postępowa-
nia podczas upałów i burz.
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Geodeta Województwa Łódzkiego 
podtrzymał swoją decyzję w sprawie 
przebadania wody ze studni w Uszczynie

12 l ipca do wiadomości Urzędu 
Miejsk iego w Sulejowie w pł y-
n ę ł o  p i s m o  z   D e p a r t a m e n t u 
Geodezji ,  Kar tog raf i i  i  Geolo-
g i i  Urzędu Marszałkowsk iego, 
s k i e r ow a n e  d o  M i n i s t r a  K l i -
mat u  i  Środow iska ,  w k tór y m 
G e o de t a  Wojewó d z t wa  Ł ó d z -
k iego i n for muje o podt r z y ma-
n i u  s woje go  s t a n ow i s k a ,  p o -
n ieważ n ie znalaz ł podstaw do 
zmiany zaskarżonej decyzji .  Z 
pe ł ną t reścią tego pisma mogą 
się Państ wo zapoznać pon iżej. 
Dz ięk i  decyz ji  Geodet y Woje -
wó d z t wa  Ł ó d z k iego  m oż e my 
s p r a wd z i ć  w yd a j n o ś ć  s t u d n i 
oraz s t w ie rd z ić  w jak i  sposób 
le j  de pre sy jny,  k tó r y  pows t a -
n i e  p o  u r u c h o m i e n i u  u j ę c i a , 
w p ł y n ie  na  pozos t a łe  s t ud n ie 
w okol icy.  W t ym celu przez 7 
dn i będz iemy pompować wodę 
z  w yd ajnością  w y noszącą 240 
m 3/ h .  Wo d a  b ę d z ie  z r z u c a n a 
n a  t e r e ny  p r z ylegają ce  do  t e j 
d z ia ł k i ,  k tóre rów nież są wła-
snością Skarbu Państwa. W tej 
sprawie podpisaliśmy stosowne 
porozumienie z przedstawicie -
la m i  La sów Pa ń s t wow ych .  Po 
p r z e p r ow a d z e n iu  t ych  b a d a ń 
powstan ie rapor t ,  k tór y przed-
s t a w i m y  m . i n .  p r a c ow n i ko m 
Ur zędu Ma r sza ł kowsk iego,  t o 
n iezb ę d ny  k rok ,  aby  u z ysk a ć 
p o z w o l e n i e  w o d n o - p r a w n e , 
w y d a w a n e  w  P a ń s t w o w y m 
Gospodarstwie Wodnym Wody 
Polskie, czyli kluczową decyzję 
z tej sprawie. Gdy już będziemy 
m i e l i  t a k i e  p o z w o l e n i e ,  b ę -
d z iemy mogl i  w yst ąpić o u z y-
skan ie poz wolen ia na budowę, 
a  n a s t ę p n i e  r o z p o c z ą ć  p r a c e 
wedł ug projek tu budowalnego, 
który był gotowy już w sierpniu 
2020 r.  Z  kole i  ju ż  w g r ud n iu 
2020 r.  dos t a l i śmy dot ac ję  na 
b u d ow ę  u j ę c i a  z  R z ą d owe g o 
Funduszu Inwestycji Lokalnych 
i  w ó w c z a s  p i e n i ą d z e  n a  t e n 
cel  przelano na g min ne konto. 
Zgo d n ie  z  u mową ,  d o t ycz ą c ą 
dof inansowania, prace powinny 
się zakończyć do końca 2022 r., 
a le  ocz y w iśc ie  za leż y na m na 
ja k  najsz ybsz y m za kończen iu 
t e j  i nwe s t yc j i .  W p ie r w s z y m 
e t a p i e  w k o p i e m y  z b i o r n i k i , 
k tóre  będ ą s ię  nape ł n iać  pod-
czas m niejszego pobor u wody, 
a b y  o d d a w a ć  j ą ,  g d y  b ę d z i e 
taka pot rzeba.

W czerwcu informowaliśmy, że Geodeta Województwa Łódzkiego Andrzej Dziubiński zezwolił nam na przebadanie wody, 
znajdującej się w studni nr V w Uszczynie, co pozwoli na kontynuowane prac, związanych z budową nowego ujęcia wody. 
Decyzji nadano rygor natychmiastowej wykonalności, więc możemy rozpoczynać prace i to pomimo odwołania, które złożyli 
w tej sprawie piotrkowscy urzędnicy.
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Wyremontujemy kolejne cztery drogi 
i dwa chodniki

Ponadto zmoder n iz ujemy dwa 
chodniki, przy ulicach Konfede-
ratów Barskich i Słonecznej w 
Sulejowie. Wyremontujemy także 
730-metrowy fragment drogi od DW 
742 w kierunku Białej. Stosowne 
umowy dotyczące tych inwestycji 
zostały już podpisane. Jeśli pojawią 
się kolejne oszczędności, będziemy 
mogli wyremontować następne drogi 
i chodniki. Z ponad 2,5 mln złotych, 
które otrzymaliśmy w ramach RFIL, 
1 mln zł przeznaczymy na inwestycje 
w Sulejowie, a 1,5 mln zł na projekty 
na terenie pozostałych miejscowości.

Kontynuujemy remonty gminnych dróg i chodników, finansowane ze 
środków, które wpłynęły na gminne konto w ramach Rządowego Fundu-
szu Inwestycji Lokalnych. Zakończyliśmy już przebudowę ulicy Krótkiej 
w Sulejowie, która została wzmocniona płytami ażurowymi, z kolei na ulicy 
Nadradońka na Podklasztorzu pojawi się asfalt.

Dotacje dla gminy 
z Urzędu Marszałkowskiego

Celem projektu „Czas dla rodziny – lo-
kalny program wsparcia” jest integracja 
i wsparcie dla 20 dzieci i ich rodzin, 
zagrożonych ubóstwem lub wyklu-
czeniem społecznym poprzez naukę, 
zabawę i specjalistyczną opiekę. Projekt 
będzie realizowany dla dzieci oraz ich 
rodziców z terenu gminy Sulejów, którzy 
poznają ciekawe zakątki naszej gminy 
oraz jej walory. Zajęcia stacjonarne 
będą się odbywać w Miejskim Ośrodku 
Kultury w Sulejowie, a terenowe m.in. w 
Sulejowskim Parku Krajobrazowym, hali 
sportowej w Witowie, miasteczku Ruchu 
Drogowego przy Szkole Podstawowej nr 
2 w Sulejowie, Osadzie Leśnej w Kole, 
brzegach rzek Pilicy i Luciąży oraz na 
terenie kompleksu rekreacyjnego w 
Sulejowie, przy ul. Piotrkowskiej 11b.  
Nasi mieszkańcy wezmą też udział w 
koloniach w górach, połączonych z inte-
gracją i odkrywaniem uroków naszego 

kraju.  Projekt będzie realizowany w 
pełnym reżimie sanitarnym z zachowa-
niem wszelkich zasad bezpieczeństwa. W 
ramach projektu zaplanowano realizację 
następujących form wsparcia: diagnoza 
problemowa dla każdej rodziny, coaching 
rodzicielski (konsultacje indywidualne 
lub rodzinne), warsztaty wychowawcze, 
wsparcie asystenta, wzmacnianie więzi 
rodzinnych, konsultacje psychologa, 
korepetycje z matematyki, języka angiel-
skiego, zajęcia plastyczne oraz zajęcia 
sportowe z nauką bezpiecznej jazdy na 
rowerze oraz wyjazd kolonijny dla 20 
dzieci. Kryterium naboru do projektu bę-
dzie niski dochód rodziny tj. mieszczący 
się w kryterium dochodowym ustawy 
o pomocy społecznej. W przypadku 
zgłoszenia się większej liczby osób decy-
dować będzie kolejność zgłoszeń. Tylko 
6 wniosków z województwa łódzkiego 
otrzymało dofinansowanie: 3 gminy, 2 

powiaty i 1 miasto wojewódzkie – Łódź. 
Chcielibyśmy rozpocząć realizację tego 
projektu już podczas trwających obecnie 
wakacji, a zakończyć pod koniec roku. 
Z wakacjami bez wątpienia kojarzy się 
też kolejny projekt, na który przyznano 
nam dotację - „Budowa infrastruktury 
turystycznej i rekreacyjnej na potrzeby 
rozwoju turystyki wodnej w miejscowo-
ści Sulejów przy ul. Taraszczyńskiej”, 
zgłoszony w ramach zadania samorządu 
województwa łódzkiego pn. Infrastruk-
tura Turystyczna Plus. Na ten temat mogli 
się Państwo wypowiedzieć podczas 
oficjalnych konsultacji. Dziękujemy za 
wszystkie opinie w tej sprawie. W ramach 
tej inwestycji zamierzamy wyrównać 
teren, wybudować parkingi oraz zamon-
tować stojaki na rowery, wiaty, ławki, 
kosze na śmieci, tablice z oznakowaniem 
szlaku i oświetlenie, zasilanie dzięki 
odnawialnym źródłom energii.

Dzięki tym funduszom będziemy mogli zrealizować projekty, z których 
skorzystają przede wszystkim nasi mieszkańcy. Tym razem przedstawiciele 
Urzędu Marszałkowskiego przyznali gminie Sulejów 75 tysięcy złotych na 
realizację projektu „Czas dla rodziny – lokalny program wsparcia” oraz 80 
tysięcy złotych na rozbudowę plaży przy ulicy Taraszczyńskiej w Sulejowie.

Mieszkaniec Nowej Wsi 
oddał własną działkę, 
żeby pomóc w powstaniu 
świetlicy wiejskiej

Nie od dzisiaj wiadomo, że razem można 
więcej. To kolejny przykład lokalnej 
solidarności, niedawno pisaliśmy o 
mieszkańcach ul. Południowej we 
Włodzimierzowie, którzy podpisali 
umowy użyczenia gruntu, żebyśmy 
mogli wyremontować tę drogę, za co 
po raz kolejny dziękujemy. Pan Damian 
z Nowej Wsi wykonał jeszcze bardziej 
imponujący gest. - Cieszę się, że mogłem 
pomóc. Od urodzenia jestem związany z 
tą miejscowością i gdy dowiedziałem się, 
że panie z naszego Koła Gospodyń Wiej-
skich szukają miejsca, w którym mogłaby 
powstać nasza świetlica wiejska, długo się 
nie zastanawiałem. Wiem, że z obiektu 
będą korzystać wszyscy mieszkańcy, 

to będzie miejsce wspólnych spotkań – 
powiedział pan Damian. Akt notarialny 
z właścicielem działki podpisał burmistrz 
Sulejowa Wojciech Ostrowski.  - Bardzo 
dziękuję panu Damianowi, ponieważ nie 
każdego stać na taki gest. Podczas sesji 
Rady Miejskiej rozmawiałem na ten temat 
z radnymi, żeby jak najszybciej rozpocząć 
budowę świetlicy w tej miejscowości. Z 
takich obiektów korzystają na przykład 
nasi najmłodsi mieszkańcy, ale bardzo 
chciałbym, aby przychodzili tam również 
seniorzy. Dla nich też zamierzamy przy-
gotować odpowiednią ofertę – powiedział 
burmistrz Sulejowa, Wojciech Ostrowski. 
Świetlice wiejskie znajdują się obecnie w 
Wójtostwie, Białej oraz Kole.

Paniom z tamtejszego Koła Gospodyń Wiejskich oraz miesz-
kańcom tego regionu bardzo zależy na wybudowaniu świetlicy 
wiejskiej, ale w tej miejscowości nie ma odpowiedniej działki 
gminnej, na której mógłby powstać taki obiekt. Problem rozwią-
zał mieszkaniec Nowej Wsi, pan Damian Pyzia, który przekazał 
na ten cel własną działkę o powierzchni ok. 2 tysięcy m2.

Otrzymaliśmy dofi nansowania 
na kolejne programy społeczne

Sulejów po raz kolejny z pozytywnym 
skutkiem aplikował o środki fi nansowe 
z programów „Asystent osobisty 
osoby niepełnosprawnej” oraz po 
raz pierwszy z programu „Opieka 
wytchnieniowa”. To bardzo potrzebne 
działania społeczne na terenie naszej 
gminy. – Jestem przekonany, iż reali-
zacja przez Miejski Ośrodek Pomocy 
Społecznej obu programów na terenie 
naszego miasta pomoże mieszkańcom 
w wielu przeciwnościach. Do naszego 
miasta, w ramach projektów, trafi 
ponad 80 tysięcy złotych, które zostaną 
przeznaczone na realną pomoc naszym 
mieszkańcom.  Na podstawie wniosków 
z ubiegłego roku i realizacji tegorocznej 
edycji programów, będziemy wniosko-

wali również o kolejne środki w na-
stępnych latach – powiedział burmistrz 
Sulejowa Wojciech Ostrowski. Nasza 
gmina poprzez pracowników swojej 
jednostki - Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Sulejowie - na bieżąco 
wspiera osoby niepełnosprawne oraz 
ich rodziny poprzez prace socjalną, jak 
również realizację usług opiekuńczych 
dla osób niepełnosprawnych oraz 
specjalistycznych usług opiekuńczych 
w miejscu zamieszkania z zakresu 
rehabilitacji, logopedii i psychologii. 
Ponadto szereg działań MOPS jest 
ukierunkowany na pomoc rodzinom 
oraz osobom starszym poprzez reali-
zację programów: „Asystent rodziny” i 
„Wspieraj Seniora”.

Pracownicy Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej opubli-
kowali listy rankingowe programów „Asystent osobisty osoby 
niepełnosprawnej” oraz „Opieka wytchnieniowa”. W gronie 
samorządów, które otrzymały dofi nansowanie w ramach tych 
dwóch programów, znalazła się m. in. gmina Sulejów.
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Leśna ścieżka edukacyjna uzupełni 
bogatą bazę przy sulejowskiej szkole

Placówka znajduje się tuż obok lasu, 
dlatego burmistrzowi Wojciechowi 
Ostrowskiemu bardzo zależało, żeby 
wykorzystać położenie tej szkoły. 
Pomysł bardzo się spodobał pracow-
nikom Lasów Państwowych, którzy 
postanowili stworzyć w lesie ścieżkę 
edukacyjną, którą sami sfinansują. 
- Na terenie lasu zainstalujemy 
najpierw tablice, na których będą 
się znajdować informacje, dotyczące 
roślin i drzew, a w przyszłości chcie-
libyśmy dołożyć tablice, poświęcone 
zwierzętom. Nie będziemy ingerować 
w podłoże, ponieważ same ścieżki są 
już wydeptane. Las jest wspólny, a 
my tylko się nim opiekujemy, dla-
tego chcielibyśmy, żeby korzystało z 
niego jak najwięcej osób - tłumaczy 

Marcin Gołębiowsk i ,  zastępca 
nadleśniczego w Smardzewicach. W 
stworzenie obiektu zaangażowali się 
również szkolni pedagodzy. - Jako 
nauczyciel biologii współpracuję z 
leśniczymi już od kilkudziesięciu 
lat. Do tej pory jeździliśmy na zajęcia 
przyrodnicze do siedziby nadle-
śnictwa, a już wkrótce będziemy 
mogli je realizować w naturalnym 
środowisku, obok szkoły. Bardzo się 
cieszę – powiedziała Nina Cichoń, 
nauczycielka biologii i chemii w SP 
nr 1 im. Jana Pawła II w Sulejowie.
 - Ta leśna ścieżka będzie dopeł-
nieniem naszych marzeń, mamy 
już piękne boiska, powstają hala i 
basen, ale bardzo chcieliśmy, żeby 
nasi uczniowie mogli też korzystać 

z terenów leśnych. Szkoła nie tylko 
uczy, ale i wychowuje, a dzięki tej 
ścieżce będziemy mogli uświada-
miać uczniom, że z naturą nie należy 
walczyć, tylko trzeba nauczyć się z 
nią żyć w symbiozie – podsumowała 
Renata Kumidaj, dyrektor SP nr 1 
im. Jana Pawła II w Sulejowie. To 
niejedyna inwestycja, którą leśnicy 
planują w tym regionie. Po drugiej 
stronie DK 74 zamierzają wybu-
dować drewniany obiekt z dwiema 
kancelariami, żeby nasi mieszkańcy 
chcąc kupić drewno, mogli to zrobić 
szybciej. Pracownicy Lasów Pań-
stwowych chcieliby też stworzyć w 
tym budynku salę edukacyjną dla 
uczniów. Projekt jest aktualnie w 
trakcie realizacji.

Takiej bazy edukacyjno-sportowej będą zazdrościć uczniom Szkoły Podsta-
wowej nr 1 im. Jana Pawła II w Sulejowie dzieci z całego województwa. 
Konsekwentnie rozbudowujemy ten kompleks, aktualnie powstaje tam 
pierwszy w Polsce basen pasywny i pasywna hala sportowa, a już nieba-
wem obok naszego centrum sportów plażowych leśnicy stworzą ścieżkę 
dydaktyczną dla uczniów. Pierwsze elementy mają się tam pojawić jeszcze 
przed rozpoczęciem Mistrzostw Świata Głuchych w plażowej piłce siatkowej, 
które rozpoczną się już 9 sierpnia 2021 r. w Sulejowie.

Obszar zagrożony ASF 
w powiecie piotrkowskim

- W gminie Czarnocin miejsco-
wości: Abram, Rzepki-Lesisko, 
B i e ż y w o d y,  B i s k u p i a  Wo l a , 
Budy Sz y ncz yck ie ,  Cie p ł uch , 
Czarnocin, Dalków, Krzyżówka, 
Ochota, Ostrówek, Parcela, Ruta 
Żeromska, Rzepki, Szynczyce, 
Sz y n c z yc e - Pa r c e l a ,  Tyc h ów, 
Wola Kutowa, Zamość, Zamość-
- K o l o n i a  D r u g a ,  Z a w o d z i e , 
R z e p k i  S z l a c h e c k i e ,  R z e p k i 
Włościańsk ie,  Sta ra Wieś,  Za-
mość-Folwark, Zamość-Kolonia 
Pierwsza,
- W gminie Grabica miejscowo-
ści: Bleszyn. Dziwie. Grabica-
-Kolonia, Lubania, Lutosławice 
Rządowe, Lutosławice Szlachec-
kie, Majdany, Majdany-Kolonia, 
Maleniec, Niwy Jut roszewskie, 
Ż e r a n i e ,  Kolo n i j k a ,  D z iw ie -
-Parcela,
- W gminie Moszczenica miej-
scowości: Dąbrówka. Gościmo-
wice-Stara Wieś, Gościmowice 
Drugie, Gościmowice Pierwsze, 
P ień k i ,  P ień k i  Sie ros ławsk ie , 
Podolin, Podolin-Baniuch, Podo-
lin-Kolonia, Podolin-Parcela, Po-
dolin-Psia Górka, Podolin-Stara 
Wieś,  Podol in-Zorek , Rękoraj, 
R ę ko r a j - K o l o n i a ,  S i e r o s ł a w, 
Srock ,  Srock Pr y wat ny,  Srock 
Rządowy, Kolonia Srock.
Zgodnie z Rozporządzeniem na 
obszarach zagrożonych, o k tó-
rych mowa, zakazano:
1)  w y woż e n ia  ś w i ń  o r a z  m a -
t e r i a ł u  b io log icz nego  ś w i ń  z 
go s p o d a r s t w  b e z  z go d y  wł a -
śc iwego powia towego leka r za 
weterynarii:
2) t ranspor t u świń po d rogach 
publicznych lub wewnętrznych, z 
wyłączeniem dróg wewnętrznych 
w gospodarstwach, z wyjątkiem 
t r a n sp or t u  św i ń  do  r zeź n i  z a 
zgodą właściwego miejscowo po-
wiatowego lekarza weterynarii;
3)  organ izowan ia t a rgów, w y-

s t aw, pokazów lub kon k u rsów 
zwierząt.
Na  obsz a r a ch  z ag rożonych ,  o 
k tórych mowa w Rozporządze-
niu, nakazano:
1)  ocz yszczen ie ,  od każen ie ,  a 
jeżel i  jes t  to kon ieczne,  t ak że 
dezynsekcję środków transportu 
o r a z  s p r z ę t u  u ż y w a n e g o  d o 
t ranspor tu zwierząt, tusz, pasz, 
nawozów naturalnych lub przed-
miotów, które mogą spowodować 
szerzenie choroby;
2)  z a chowa n ie  z a s a d  h ig ie ny 
n iezb ę d nych  do  og r a n icze n ia 
ryzyka szerzenia się choroby, w 
szczególności  od każan ie rąk i 
obuwia przez osoby wchodzące 
do  go s p o d a r s t wa  lu b  z  n iego 
wychodzące;
3) n iezwłoczne powiadamianie 
właściwego powiatowego lekarza 
wete r y na r i i  p r zez  posiad acz y 
świń o wszystkich przypadkach 
p a d ł yc h  l u b  c h o r yc h  ś w i ń  w 
gospodarstwie;
4) oznakowanie obszaru, poprzez 
umieszczenie na g ranicach ob-
szar u , na d rogach publ icznych 
t r w a ł y c h  t a b l i c  z  n a p i s e m : 
"AFRYKAŃSKI POMÓR ŚWIŃ 
OBSZAR ZAGROŻONY", przy 
czym tablica i napis na niej ma 
m ie ć  t a k ie  w y m ia r y,  aby  był 
cz y t e l ny  z  od leg łośc i  co  naj -
mniej 100 m.
Ponadto wprowadzono czasowe 
o g r a n i c z e n i e  w  p r z e m i e s z -
c z a n i u  s i ę  o s ó b  i  p o j a z d ów, 
p o p r z e z  z a k a z  i c h  r u c h u  n a 
d r o d z e  p ow i a t owe j  n r  3313E 
K r uszów — Kal kowa Wola na 
odcinku od zachodniej g ranicy 
działki ewidencyjnej nr 241/5 w 
kierunku wschodnim do granicy 
g m i ny  Tu sz y n  (  na  d z ia ł k a ch 
ewidencyjnych nr 241/5 i 241/6 
w obrębie ewidencyjnym 0008 
Kruszów, gmina Tuszyn, powiat 
łódzki-wschodni).

Powia tow y  Lekar z  Wete r ynar i i  w  P io t rkowie 
Trybunalskim informuje, iż zgodnie z Rozporzą-
dzeniem Nr 12/2021 Wojewody Łódzkiego z 25 
czerwca 2021 r. w sprawie zwalczania afrykań-
sk iego pomoru świń na terenie  wojewódz twa 
łódzk iego, okreś lono obszar zagrożony wystą-
pieniem afrykańskiego pomoru świń, obejmujący 
k i lkadzies iąt  miejscowośc i  na terenie powiatu 
piotrkowskiego.

I Łazowski Bieg Przełajowy 
oraz Rodzinny Rajd Rowerowy

Uczestników rajdu powitali jego orga-
nizatorzy, m.in. Zdzisław Żurek, pre-
zes Stowarzyszenia Ziemi Łazowskiej 
oraz patroni imprezy – Piotr Wojtysiak, 
starosta powiatu piotrkowskiego i Woj-
ciech Ostrowski, burmistrz Sulejowa, 
który również postanowił wziąć udział 

w rajdzie rowerowym. - Cieszę się z 
tak dużej frekwencji, mam nadzieję, że 
w tych pięknych okolicznościach przy-
rody ludzie odpoczną od zgiełku dnia 
codziennego. Już dzisiaj zapraszam 
na przyszłoroczną edycję tej imprezy 
oraz niezmiennie do Skansenu Ziemi 

Łazowskiej, w którym znajduje się już 
ponad 1000 eksponatów, związanych 
z polską wsią – zachęcał Zdzisław 
Żurek. Każdy uczestnik otrzymał 
pamiątkowy medal oraz posiłek rege-
neracyjny, a najlepsi także puchary i 
nagrody rzeczowe.

Warto wybrać się na spacer lub przejażdżkę po pięknych terenach ziemi 
łazowskiej, o czym przekonali się w sobotę, 17 lipca 2021 r. uczestnicy 
I Łazowskiego Biegu Przełajowego oraz Rodzinnego Rajdu Rowerowego. Na 
starcie w Łazach Dąbrowie stanęło kilkudziesięciu rowerzystów i biegaczy, 
ci pierwsi pokonali dystans o długości 10 km, a biegacze zameldowali się 
na mecie po przebiegnięciu 5 km.
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Uwaga, musisz poinformować 
w jaki sposób ogrzewasz dom

Taką deklarację można wypełnić w 
formie elektronicznej, czyli przez 
Internet, wystarczy, że masz profi l 
zaufany lub e-dowód albo w formie 
papie rowej,  dek la racje  moż na 
pobrać ze s t rony inte r netowej 
wwwsulejow.pl – zakładka ochrona 
środowiska i gospodarka odpadami.  
Wypełniony dokument można wów-
czas złożyć w Urzędzie Miejskim 
w Sulejowie. W przypadku istnie-

jących budynków ich właściciele 
i zarządcy powinni złożyć takie 
deklaracje w ciągu 12 miesięcy, 
a w przypadku nowo powstałych 
obiektów będzie trzeba to zrobić 
w okresie 14 dni od uruchomienia 
nowego źródła ciepła lub spalania 
paliw. Szczegółowe informacje na 
ten temat znajdą Państwo na stronie 
internetowej Głównego Urzędu 
Nadzoru Budowlanego.

Zgodnie z założeniami ustawy o wspieraniu termomoder-
nizacji i remontów oraz o centralnej ewidencji emisyjności 
budynków, od 1 lipca 2021 r. każdy właściciel i zarządca bu-
dynku mieszkalnego i niemieszkalnego, w którym znajduje 
się źródło ciepła i spalania paliw, musi złożyć deklarację, 
która trafi  do Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków. 
Ten proces ma pomóc w sprawniejszej wymianie przesta-
rzałych kotłów i poprawie jakości powietrza w naszym kraju.

Można odbierać kolejne paczki 
żywnościowe

Tak jak do tej pory i tym razem 
żywność będzie wydawana po wcze-
śniejszym uzgodnieniu telefonicznym. 
Pracownicy socjalni będą kontakto-
wać się z poszczególnymi osobami 
i ustalać indywidualne odbiory na 
konkretny dzień i godzinę. Wszystko 
po to, aby zachować reżim sanitarny 

i bezpieczeństwo. Kryterium do-
chodowe uprawniające do udziału 
w programie wynosi: dla osoby 
samotnie gospodarującej - 1542,20 
zł netto, natomiast dla osoby, będącej 
członkiem rodziny - 1161,60 zł netto 
na osobę. Szczegółowych informacji 
udzielają pracownicy Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Sule-
jowie (ul. Targowa 20) pod numerami 
tel. 515 105 987 oraz 44 616 20 33 
wew. 21 lub 25. W celu zachowania 
bezpieczeństwa prosimy o przestrze-
ganie terminu odbioru żywności. 
Po produkty proszę się zgłaszać z 
własnymi torbami.

Do Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulejowie dostarczono ko-
lejną porcję żywności dla najbardziej potrzebujących. W ramach Programu 
Operacyjnego Pomocy Żywnościowej przywieziono takie produkty jak: 
buraczki, cukier, makaron jajeczny, mleko uht, pasztet drobiowy, płatki 
owsiane, powidła śliwkowe oraz ryż.

Pokaż jak się spisujesz 
i wygraj nagrody

Prace konkursowe można wysyłać 
do 31 sierpnia 2021 r. Laureaci 
ot rzymają at rakcyjne nagrody: 
dysk  p r ze nośny  1T B,  g ło śn i k 
bluetooth, mysz bezprzewodowa 
oraz zest aw gad żetów, promu-
j ą c ych  NSP 2 0 21.  Og ł o s z e n ie 
w y n ików kon k u rsu nast ąpi  28 
września 2021 r. m.in. na prof i-
lach społecznościowych i stronach 
internetowych organizatora. Tam 
t eż  moż na  z na leź ć  r eg u la m i n 
konkursu.

„Moja rodzina świet-
n i e  s i ę  s p i s u j e ” 
to  has ło  konkursu 
f o t o g r a f i c z n e g o , 
z o r g a n i z o w a n e g o 
w  ramach  t r wają -
cego  Narodowego 
Spisu Powszechnego 
Ludności i Mieszkań 
2021.  Organ iza to -
r zy  konkursu chcą 
w ten sposób pro-
m o w a ć  s a m o s p i s 
oraz rozbudzić pasję 
do fotografii.

Seniorzy, zapraszamy 
do udziału w bezpłatnych 
warsztatach

Zapisy pod numerem telefonu 44 
616-25-33 lub w siedzibie MOK w 
Sulejowie - ul. Błonie 10A.

Zajęcia będą się odbywać 10, 12, 18 i 
24 sierpnia 2021 r.
Liczba miejsc ograniczona.

Pracownicy Miejskiego Ośrodka Kultury w Sulejowie 
zapraszają do udziału w projekcie "Przystanek Kultura 
- Musical". Bezpłatne warsztaty wokalne, aktorskie i ta-
neczno-ruchowe dla seniorów zakończy wyjazd do Teatru 
Muzycznego w Łodzi.
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Promocja Sulejowa w telewizji i prasie

„Budzi się ludzi” to poranny program 
lifestyle'owy, emitowany od kilku lat 
na antenie TVP3 Łódź. Jego gospoda-
rze odwiedzają najatrakcyjniejsze za-
kątki naszego regionu. Ostatni odcinek 
nagrano na terenie Pomnika Historii 
Prezydenta RP, czyli sulejowskiego 
zespołu opactwa Cystersów, będącego 
jednym z najcenniejszych zabytków w 
Polsce. Podczas programu widzowie 
mogli obejrzeć m.in. na jakim etapie 
są realizowane obecnie gminne inwe-
stycje – budowa pierwszego w Polsce 
basenu pasywnego, pasywnej hali 
sportowej, kładki pieszo-rowerowej 
nad Pilicą oraz rewitalizacja centrum 
Sulejowa. Dziennikarze sprawdzili też 

co w ramach V Międzynarodowego 
Pleneru Rzeźbiarskiego stworzyli 
artyści oraz razem z mieszkańcami 
wzięli udział w obchodach tego-
rocznej nocy świętojańskiej, jednej z 
najbardziej atrakcyjnych turystycznie 
imprez, organizowanych na terenie 
naszej gminy. Jeśli ktoś nie zdążył tego 
wszystkiego obejrzeć, może to zrobić 
za pośrednictwem strony internetowej 
TVP Łódź.
O atrakcjach naszego regionu można 
też przeczytać w najnowszym wydaniu 
pisma biznesu turystycznego Rynek 
Turystyczny, będącym najstarszym 
branżowym miesięcznikiem w Polsce, 
ukazującym się już od 1992 roku.

Gminę Sulejów odwiedzili dziennikarze łódzkiego oddziału TVP, aby nagrać kolejny odcinek programu „Budzi się ludzi”. Efekty 
ich pracy można było obejrzeć w niedzielę, 27 czerwca 2021 r. na antenie łódzkiej „trójki”. O pięknej ziemi sulejowskiej można 
też przeczytać w branżowym piśmie „Rynek turystyczny”.

W pierwszy dzień wakacji otworzyliśmy 
pierwszy w powiecie pumptrack

Pumptrack ma długość 37 metrów 
i powstał na terenie kompleksu, 
składającego się z oddanej niedawno 
do użytku OSY (otwar tej strefy 
aktywności, czyli siłowni plenero-
wej), placu zabaw oraz boiska do 
piłki nożnej. Tor posiada niezbędne 
atesty, a jego nawierzchnia zapewnia 
odpowiednią przyczepność. Dookoła 
obiektu rozłożono specjalny materiał 
amortyzujący. Obok postawiono także 
dwie ławki, kosz na śmieci i stojak na 
rowery, a całość będzie oświetlana 
przez lampę solarną, dzięki czemu 
będzie można się tam bawić również 
po zmroku. Z pumptracku mogą 
korzystać nie tylko rowerzyści, ale 
także miłośnicy deskorolek, hulajnóg 
i rolek. - Cieszę się, że wybudowano 
taki tor, mamy kolejne miejsce, gdzie 
można spędzać czas – powiedział 
15-letni Bartek, który przyjechał 
na otwarcie obiektu z Sulejowa. 
Nasi goście życzyli najmłodszym 
mieszkańcom naszej gminy przede 
wszystkim bezpiecznej zabawy. - Ten 
pomysł przeniesiono ze szlaków 
rowerowych. Wszyscy tu jeździmy 
na rowerach, a teraz będzie można 
w tym miejscu korzystać z kolejnej 
atrakcji – powiedział poseł Grzegorz 
Lorek. - Cieszę się, że mogę dzielić 
tę chwilę z mieszkańcami Barkowic. 
To kolejna z wielu inwestycji, reali-
zowanych na terenie gminy Sulejów 
dzięki dotacjom z samorządu naszego 
województwa – podkreślał Zbigniew 
Ziemba, wicemarszałek województwa 
łódzkiego. Przypomnijmy, 50.000 
złotych na ten cel przyznali nam radni 
Sejmiku Województwa Łódzkiego, 

za co po raz kolejny podziękowali 
przedstawiciele naszej gminy – bur-
mistrz Wojciech Ostrowski i sołtys 
Alina Pałac-Błaszkowska. - Dzisiaj 
pierwszy dzień wakacji i cieszę się, 
że nasi mieszkańcy mogą go spędzać 
właśnie w taki sposób. Zasłużyli na 
to, ponieważ z powodu pandemii bar-
dzo długo musieli siedzieć w domach. 
Niech się bawią, ale oczywiście w 
bezpieczny sposób. Muszą pamiętać, 
że Zalew Sulejowski jest zdradliwy, 
a Pilica po pogłębieniu również może 
być groźna, dlatego życzę im udanych 
i bezpiecznych wakacji – powiedział 
Wojciech Ost rowski, burmist rz 
Sulejowa. Podczas sobotniego pik-
niku dzieci mogły skorzystać m.in. 
z dmuchanego zamku i zjeżdżalni. 
Organizatorzy przygotowali również 
konkursy z nagrodami, a panie z kół 
gospodyń wiejskich poczęstunek. 
Wieczorem zarówno dzieci, jak i 
dorośli mogli wziąć udział w ognisku 
i obejrzeć fi lm w plenerze.

Z okazji ofi cjalnego otwarcia modułowego toru rowerowego, który znajduje się w Barkowicach, w tej miejscowości zorgani-
zowano piknik. Ofi cjalnego przecięcia wstęgi dokonali poseł Grzegorz Lorek, wicemarszałek województwa łódzkiego Zbigniew 
Ziemba, burmistrz Sulejowa Wojciech Ostrowski, radna Rady Powiatu Piotrkowskiego Dorota Jankowska, sołtys Barkowic Alina 
Pałac-Błaszkowska oraz oczywiście ci, którzy będą korzystać z tego obiektu, czyli najmłodsi mieszkańcy naszej gminy.
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Trwa fi nał Mistrzostw Polski 
młodzików w siatkówce plażowej

To kolejna ogólnopolska impreza, która 
odbywa się w Sulejowie. Uroczyste 
rozpoczęcie turnieju nastąpiło w środę, 

21 lipca. W czwartek i piątek młodzi 
sportowcy będą rywalizować od godziny 
9.00. Medalistów poznamy w piątek, 23 

lipca, dekoracja najlepszych siatkarzy ma 
się rozpocząć o godzinie 13.00.
Zachęcamy do kibicowania!

Zmagania najlepszych w Polsce młodzików będzie można podziwiać do 23 
lipca 2021 r. na terenie sulejowskiego centrum sportów plażowych, znajdu-
jącego się przy ulicy Koneckiej 45 w Sulejowie. Wstęp wolny.

Nasza druhna laureatką 
ogólnopolskiego konkursu 
plastycznego

W konkursie wzięło udział 1118 
uczestników z całej Polski. Do 
fi nału centralnego awansowało 208 
autorów prac, z których najwyższej 
oceniono dzieło naszej druhny. Bar-
bara Marecka została nagrodzona za 
wyjątkową, misterną pracę wyko-
naną haftem krzyżykowym. Celem 
konkursu jest pobudzenie inwencji 
twórczej, zainteresowanie dzieci, 
młodzieży i twórców nieprofesjo-

nalnych ochroną przeciwpożarową, 
t r adycją  i  ż yciem s t r ażack ich 
środowisk oraz rozwój uzdolnień 
plastycznych. Przy ocenie prac 
komisja brała pod uwagę: trudność, 
dokładność i estetykę wykonania 
oraz zastosowanie różnorodnych 
technik plastycznych. Nie jest to 
jedynie wyróżnienie pani Barbary, 
już wcześniej była nagradzana w 
ogólnopolskich konkursach.

Barbara Marecka, druhna z przygłowskiej jednostki OSP 
zajęła I miejsce w Ogólnopolskim Strażackim Konkursie 
Plastycznym 2021. Tegoroczna edycja konkursu odbyła 
się pod nowym hasłem „100 – lat Związku Ochotniczych 
Straży Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej. Wierni trady-
cji w służbie drugiemu człowiekowi”. Nagrody wręczono 
19 czerwca 2021 r. w Gminnym Ośrodku Kultury w Kłom-
nicach. W uroczystości uczestniczyła wiceprezes Zarządu 
Głównego Związku OSP RP w Warszawie druhna Teresa 
Tiszbierek.

fOTO: KSRG OSP Przygłów

Można już podziwiać tegoroczne rzeźby

W ramach V Międzynarodowego Ple-
neru Rzeźbiarskiego przedstawiciele 
Urzędu Miejskiego w Sulejowie i Piotr-
kowskiego Stowarzyszenia Rozwoju, 
Promocji i Integracji Europejskiej 
„EURO-CENTRUM”, zaprosili do 
udziału w plenerze Jana Milczarka 
z Białej/ k. Sulejowa, Zdzisława 
Słomkę z Taraski (gm. Aleksandrów), 
Mieczysława Woźniaka z Malborka, 
Włodzimierza Bobryka z Ukrainy oraz 
Wojciecha Grzędowskiego z Petrykoz. 
W organizację tegorocznego pleneru 
zaangażowali się również członkowie 
"Stowarzyszenia Sulejów dla Pokoleń". 
W piątek, 25 czerwca rzeźbiarzy od-
wiedzili zastępca burmistrza Sulejowa 
Małgorzata Just oraz prezes „EURO-
-CENTRUM” Zbigniew Bujak, którzy 
podziękowali naszym gościom za 
udział w plenerze i wręczyli im drobne 
upominki. Rzeźby które powstały w 
tym roku przedstawiają m.in.: Henryka 

Pobożnego, dziewczynę, która idzie z 
wiankami nad wodę, a także jednego 
z wojów, którzy splądrowali klasztor. 
Gdzie teraz trafi ą? - Niebawem dołączą 
do pozostałych rzeźb, które tworzą 
galerię, znajdującą się za Kościołem 
pw. Najświętszej Maryi Panny i św. 
Tomasza Kantuaryjskiego. Niektóre z 
nich chcielibyśmy później przenieść w 
inne miejsca w Sulejowie i na terenie 

gminy, ale najpierw musimy zakoń-
czyć realizowane obecnie inwestycje, 
takie jak kładka pieszo-rowerowa nad 
Pilicą – tłumaczy Sławomir Rybak, 
kierownik Referatu Promocji, Kultury, 
Turystyki, Sportu i Zdrowia Urzędu 
Miejskiego w Sulejowie. Dziękujemy 
wszystkim, którzy pomogli nam w 
organizacji tegorocznego pleneru i już 
dzisiaj zapraszamy na kolejny.

Podczas V Międzynarodowego Pleneru Rzeźbiarskiego powstały kolejne 
wyjątkowe dzieła. W tym roku artyści tworzyli swoje prace przed bramą 
krakowską zespołu opactwa Cystersów w Sulejowie, a więc proces ich 
powstawania mogło zobaczyć więcej osób.

Wicepremier honorowym 
patronem Mistrzostw Świata

Po raz kolejny serdecznie zachęcamy do 
kibicowania siatkarkom i siatkarzom, któ-
rzy przyjadą do nas z kilku kontynentów.
Szczegółowe informacje na temat Mi-
strzostw można znaleźć na naszej stronie 
internetowej.

W i c e p r e z e s  R a d y 
Ministrów, minister kultury, 
dziedzictwa narodowego 
i sportu pan prof. Piotr 
Gliński objął honorowym 
patronatem Mistrzostwa 
Świata Głuchych w plażo-
wej piłce siatkowej, które 
od 9 do 14 sierpnia 2021 r. 
odbędą się w Sulejowie.


